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Craciun (BCR Pensii): Infrastructura nu e pe primul loc la intentii de investitii;

suntem circumspecti fata de parteneriatele public-private

Investitiile în infrastructura rutiera nu sunt pe primul loc în intentiile fondului privat de pensii BCR Pensii,

deoarece România nu are povesti de succes în ceea ce priveste parteneriatele public-private, astfel încât

compania e circumspecta fata de investitiile în acest domeniu, a declarat miercuri directorul BCR Pensii,

Radu Craciun. 

Directorul BCR Pensii, care este si presedintele Asociatiei pentru Pensiile Administrate Privat din România

(APAPR), a subliniat ca fiecare administrator de pensii e liber sa stabileasca în ce domenii investeste, dar BCR

Pensii are pe primul loc pe lista de prioritati zona de private equity, care permite investitii în IT.

"Am vazut un titlu recent ca vom avea autostrazi ca investesc fondurile de pensii private. Cred ca trebuie sa ne

limitam un pic asteptarile. Sigur, e decizia fiecarui administrator sa stabileasca în ce investeste, eu nu pot sa

vorbesc în numele tuturor, dar pot sa vorbesc ca fost director de Investitii si actual director al BCR Pensii: faptul

ca dintre cele trei clase de active, daca ma întrebati pe mine, cu siguranta infrastructura nu intra pe primul loc.

Cred ca pe primul loc ar intra probabil investitiile de tip private equity, pentru ca ne dau posibilitatea sa avem

expunere la sectoare pe care nu le gasim pe bursa si exemplul imediat este zona de IT si sunt si alte zone în care e

interesant sa avem investitii", a afirmat Radu Craciun.

O alta zona de interes de investitii prezentata de directorul BCR Pensii este reprezentata de imobiliare.

"O alta categorie care ar fi probabil pe radar ar fi zona de imobiliare, si aici sa nu va gânditi imediat ca ne

transformam în speculanti, pâna la urma sa ai o cladire - apropo, noi nu putem investi direct în imobiliare, ci doar

prin fonduri - cu chirii pe termen lung este o solutie exceptionala pentru un fond de pensii, care e interesat sa aiba

venituri constante pe termen lung, si chiriile ar putea sa le furnizeze. În Vest, fondurile de pensii private sunt

investitori naturali în tipul acesta de imobiliare, si multe fonduri de pensii private au investit inclusiv în România",

a declarat Radu Craciun.

În ceea ce priveste investitiile din infrastructura, directorul BCR Pensii a precizat ca obligatiunile de finantare a

infrastructurii ar fi în topul acestui tip de investitii.

"Sigur apoi vin investitiile în infrastructura, si aici as putea face o ierarhie, probabil ca în primul rând ar fi

obligatiunile de finantare a infrastructurii, unde avem iarasi venituri constante obtinute prin dobânzi si asa mai

departe, avem un termen clar de plata a principalului si de abia apoi eventual companii de proiect. Dar si aici

probabil ca ar fi interesant mai degraba sa vedem un vehicul specializat în investitii în infrastructura în care eu ca

fond de pensii privat sa pot sa plasez niste bani, unde sa existe niste administratori profesionisti care sa-mi dea

confortul ca banii participantilor mei nu sunt pierduti si sunt investiti în proiecte viabile. Trebuie sa recunoastem

ca din pacate România nu are povesti de succes în ceea ce priveste parteneriatele public-private, ori acest lucru ne

da dreptul sa fim circumspecti si precauti în acest domeniu", a precizat Radu Craciun.
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